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În prima ședință de după 
constituirea noului Consiliu 
Local al orașului Chitila, la 
propunerea primarului Emilian 
Oprea și cu votul consilierilor 
locali, Costel Andrei a fost învestit 
pentru un nou mandat de 
viceprimar al orașului. Acesta 
face parte, încă din 1998, din 
echipa primarului Emilian 
Oprea, aducând o contribuție 
substanțială la toate reușitele 
administrației publice locale.
„Le mulțumesc colegilor din 
Consiliul Local pentru susținere, 
colegilor din primăria orașului 
Chitila pentru implicare și, mai 
ales, cetățenilor orașului pentru 
că sunt mereu alături de această 
echipă. Împreună dezvoltăm o 
comunitate frumoasă în Chitila”, 
a declarat viceprimarul Costel 
Andrei cu acest prilej.

V I C E P R I M A R

e 6 decembrie, în seara de Sfântul Nicolae, vom aprinde 
luminile bradului de Crăciun și ale decorațiunilor care 

împodobesc străzile și parcurile orașului, creând o atmosferă de 
sărbătoare care marchează începutul magic al sezonului festiv.
Această tradiție, inițiată acum câțiva ani de primarul Emilian 
Oprea, a devenit un moment așteptat cu nerăbdare de chitileni, 

PP

De Moș Nicolae,
Aprindem luminile
bradului de Crăciun

indiferent de vârstă. Aprinderea luminilor de 
Crăciun aduce un farmec aparte și deschide poarta 
către lumea de poveste a Sărbătorilor de iarnă, când 
celebrăm Nașterea Fiului lui Dumnezeu și 
frumusețea obiceiurilor tradiționale.
Anul acesta, spectacolul luminițelor de Crăciun, 
ghirlandelor colorate și figurinelor festive promite 
să încânte întreaga comunitate chitileană. 
Evenimentul este organizat de Primăria orașului 
Chitila, în parteneriat cu Fundația „Pro Chitila”, și 
se va desfășura în decorul de basm al Parcului 
Dendrologic, începând cu ora 17:00.
Pe scena evenimentului va urca îndrăgita solistă 
Adda, care va susține un recital special, iar, ca o 
surpriză, interpreți locali talentați vor completa 
atmosfera de sărbătoare cu momente artistice 
pregătite special pentru acest prilej.
Spectacolul va fi completat de muzică, dans, 
momente de distracție, preparate delicioase de 
sezon, o feerie de lumini și numeroase surprize 
pregătite pentru întreaga familie.
Vă așteptăm să celebrăm împreună începutul 
magiei Sărbătorilor de iarnă! Sărbători minunate, 
dragi chitileni!

  a 1 Decembrie, sărbătorim Ziua Națională a 
României, marcând Marea Unire din 1918, unul 

dintre momentele fundamentale ale istoriei noastre, înscris 
pentru totdeauna în identitatea poporului român.
În această zi, la Alba Iulia, peste 100.000 de 
manifestanți și 1.228 de delegați au proclamat, în 
unanimitate, unirea cu patria-mamă, România. 
Actul unirii a fost prezentat regelui Ferdinand, care, 
pe 11 decembrie 1918, a semnat Decretul Regal nr. 
3631, oficializând unirea, ulterior recunoscută 
internațional prin Tratatul de la Trianon. Acesta a 
fost un act de voință națională și de 
patriotism autentic, 
r e z u l t a t u l 
sacrificiilor de-a 

lungul secolelor ale poporului român. Este un moment 
care trebuie omagiat în fiecare colț al țării, iar lecția de 
unitate și curaj oferită de evenimentele și personalitățile 
Marii Uniri trebuie transmisă din generație în generație.
Ne onorăm trecutul cu recunoștință, conștienți că lecțiile 
istoriei sunt o sursă de inspirație pentru prezent și o 
motivație de a construi un viitor mai bun și mai prosper.
Chitilenii au sărbătorit cei 106 ani de Românie 
modernă printr-un ceremonial de omagiere și 
comemorare a făuritorilor unității statului român și a 
valorilor care i-au inspirat. Evenimentul, desfășurat 
cu emoție și respect, a fost marcat de prezența 
primarului orașului, Emilian Oprea, a altor oficialități, 
invitați, reprezentanți ai comunității și ai unităților 
militare din Chitila. Ceremonia a inclus o slujbă 
religioasă oficiată de preoții din oraș și depunerea de 

coroane la Monumentul 
Eroilor.
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La mulți ani, România!
La mulți ani, români!
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Dragii mei,

Cu drag, 
Emilian Oprea

n ședința Consiliului Local din 
20 noiembrie a.c., am ales să 

transmit un mesaj de continuitate 
prin supunerea la vot a realegerii dlui 
Andrei Costel în funcția de 
viceprimar. Acesta a fost reales cu 
unanimitate de voturi, ceea ce îmi 
întărește convingerea că am 
funcționat eficient ca echipă iar 
viitorul ne va oferi ocazia să arătăm 
cetățenilor că împreună putem 
continua să propunem proiecte 
necesare pentru dezvoltarea orașului.

În aceeași ședință am stabilit prin 
vot componența comisiilor de 
specialitate, având în vedere să 
asigurăm eficiența demersurilor 
administrației locale:

Î

CONSULTĂRI DIRECTE CU 
CETĂȚENII PENTRU 
PROIECTELE ORAȘULUI

PROIECTE ÎN DERULARE: 
INFRASTRUCTURĂ ȘI 
MODERNIZARE

MAGIA SĂRBĂTORILOR LA 
CHITILA

O COMUNITATE UNITĂ ȘI PROIECTE AMBIȚIOASE

De asemenea, așa cum am spus în mai 
multe rânduri, intenționăm să avem 
consultări mai dese cu cetățenii pe tema 
proiectelor de dezvoltare a orașului. 
Cred că este cea mai bună oportunitate 
de a discuta deschis despre ceea ce avem 
de gând să facem pentru orașul nostru.
 Pe 21 noiembrie am avut o primă 
dezbatere, care a avut loc la Școala 
Gimnazială Nr. 2, din strada Troiței, 
noua școală gimnazială a orașului, 
unde au fost prezenți aproximativ 70 
de cetățeni și unde am prezentat 
proiectele de dezvoltare a orașului pe 
care le avem în vedere.
A doua sesiune de consultări publice a 
avut loc pe 28 noiembrie a.c.. la Școala 
Primară din satul Rudeni, unde am 
avut un dialog onest și deschis cu 
cetățenii din zonă.
Voi continua aceste demersuri de 
consultare a cetățenilor pe proiectele 
de importanță pentru dezvoltarea 
orașului și bunul mers al lucrurilor în 
comunitatea noastră.
Împreună vom trece în revistă 
anumite proiecte și programe pe care 
le-am gândit și care ne privesc în mod 
direct, și tot împreună vom discuta 
despre măsurile pe care le putem lua 
pentru a schimba lucrurile, pentru a 
face ca lucrurile să evolueze acolo unde 
ele nu funcționează suficient de bine.
Vom menține comunicarea de interes 
public prin intermediul site-ului și a 
rețelelor social-media pe care le 
deține Primăria, astfel încât cetățenii 
să aibă acces la informații și să poată 
fi prezenți la sesiunile de dezbateri pe 
care le vom propune.

TRANSPORT PUBLIC 
MODERNIZAT
Referitor la proiectele care sunt în 
implementare acum, mă bucur să vă 
spun că mergem pe repede înainte cu 
proiectul autobazei, punctul 
terminal pentru autobuzele electrice 
ale transportului public în comun și 

Am reușit să realizăm un echilibru între 
cei care au mai fost în aceste comisii și 
celor noi veniți în Consiliul Local de la 
cele două partide și îmi face plăcere să 
urez bun venit tuturor. Îmi doresc că 
aceste comisii să fie lucrative, să 
primească documentele ce vor fi 
analizate în ședința de consiliu înainte 
cu o săptămână, să le analizeze și să-și 
exprime punctele de vedere, așa cum 
prevede legea și așa cum, de altfel, s-a 
procedat și în precedentele legislaturi.
Este foarte important ca, prin ceea ce 
facem, să rămânem aproape de 
oameni, să fim în mijlocul 
comunității, să încercăm să ne 
luptăm pentru interesele oamenilor.
Acest lucru rămâne o prioritate. Dincolo 
de apartenența politică, dincolo de 
afinitățile pe care le avem fiecare, este 
foarte important să punem pe primul 
loc cetățenii, comunitatea și interesele 
legitime ale orașului nostru, iar noi toți 
cei care suntem aleși locali să facem 
echipă și să creăm unitatea care aduce 
cu ea coeziune și dezvoltare.

▪ Comisia pentru programe de 
dezvoltare, buget-finanțe, 
administrarea domeniului 
public și privat al orașului, 
agricultură, gospodăria 
orășenească, protecția 
mediului, servicii și comerț;

▪ Comisia pentru învățământ, 
sănătate, cultură, protecție 
socială, activități sportive și 
de agrement;

▪ Comisia pentru administrația 
publică locală, juridică, 
apărarea ordinii și liniștii 
publice, a drepturilor 
cetățenilor.

sper ca până în perioada Crăciunului 
să închidem lucrările la investiția de 
bază, astfel încât autobuzele să poată 
fi încărcate electric acolo și să le 
putem introduce pe toate pe trasee. 
Am dat dispoziție și celor de la 
societatea de transport să angajeze 
un număr de încă 25 de șoferi și 
personalul necesar pentru autobuze, 
căci va crește și numărul de autobuze 
care vor fi pe traseu și, de asemenea, 
vom avea și trasee noi, iar având mai 
multe autobuze, avem nevoie și de 
mai mulți șoferi profesioniști.

CARTIERUL DE TINERET NR. 4
Avem o veste bună și pentru cei 
care își construiesc locuințe în 
Cartierul de Tineret nr. 4. După un 
an de demersuri susținute, cei de la 
Rețele Electrice Muntenia au 
atribuit, în sfârșit, contractul 
pentru realizarea proiectului de 
introducere și alimentare cu 
energie electrică în acest cartier. 
Finanțarea este asigurată în 
proporție de 50% de primărie și 
50% de Rețele Electrice Muntenia.
Sperăm ca lucrările să fie finalizate 
până la sfârșitul acestui an, astfel 
încât locuitorii care deja și-au 
construit case să beneficieze de 
alimentare cu energie electrică și 
de iluminat public înainte de 
sărbători. Menționez că rețelele 
edilitare din cartier urmează să fie 
complet finalizate anul viitor, iar 
odată încheiate, să ne putem 
bucura de un cartier modern, bine 
utilat și frumos amenajat.

PARCUL DENDROLOGIC
În plus, în Parcul Dendrologic, 
rețeaua Wi-Fi a fost complet refăcută 
și modernizată, asigurând acum o 
conexiune rapidă și stabilă în întreaga 
zonă, prin instalarea a 10 puncte de 
acces. De asemenea, a fost 
implementat un sistem de 
supraveghere video performant, 
format din 24 de camere, conectate la 
dispeceratul Poliției Locale. Aceste 
măsuri contribuie la creșterea 
siguranței în parc, astfel încât copiii 
noștri și toți cei care îl frecventează să 
se bucure de un mediu mai sigur.

Un alt aspect care ne preocupă este 
pregătirea sărbătorilor de iarnă. Pe 
6 decembrie, vă invităm pe toți să 
luați parte la aprinderea luminilor 
bradului de Crăciun în Parcul 
Dendrologic. Evenimentul va 
începe la ora 18:00 cu un concert 
mult așteptat de comunitatea 
noastră, susținut de Adda, o artistă 
bine-cunoscută, care este unul 
dintre concetățenii noștri. Sperăm 
să ne bucurăm cu toții de o 
atmosferă extraordinară și să 
transformăm orașul într-un loc de 
sărbătoare.
De asemenea, având în vedere 
condițiile meteo favorabile, ne 
propunem să deschidem 
patinoarul până pe 20 decembrie. 
Astfel, copiii, dar și seniorii 
orașului, vor avea ocazia să se 
bucure de activități recreative în 
perioada vacanței. Totuși, 
deschiderea patinoarului depinde 
de vreme, deoarece la temperaturi 
mai mari de 10 grade Celsius 
consistența gheții este afectată. 
Sperăm să avem parte de 
temperaturi favorabile pentru a 
menține patinoarul funcțional.
 
În încheiere, vă doresc sărbători 
pline de bucurie și sănătate, alături 
de cei dragi. Să ne bucurăm împreună 
de tot ceea ce am reușit să realizăm 
pentru Chitila – acest oraș minunat, 
pe care îl numim cu toții „acasă” și pe 
care îl iubim atât de mult.

De vorbă cu primarul tău
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În Cartierul 4 Tineret,
SE LUCREAZĂ ÎN RITM SUSȚINUT LA
INTRODUCEREA REȚELEI ELECTRICE

O NOUĂ PARCARE
lângă grădinița din Intr. Căminului

Așa cum au promis, autoritățile locale au demarat la începutul acestei 
săptămâni lucrările la rețeaua de alimentare cu energie electrică a cartierului 4 
Tineret, un obiectiv pe care primarul orașului Chitila, Emilian Oprea, și l-a 
asumat la începutul acestui an. Asemenea celorlalte trei cartiere de Tineret, 
cartierul 4 a luat naștere prin alocarea de către primărie a 88 de loturi de teren și 
proiecte de locuințe individuale tinerilor până în 35 de ani și iată că, în scurt 
timp, toate locuințele vor putea beneficia și de energie electrică, pe lângă 
celelalte facilități urbanistice.
„Dezvoltarea orașului nostru este un proces continuu, iar investițiile din acest 
an au fost direcționate prioritar pentru proiecte care contribuie la 
transformarea Chitilei într-un oraș modern, european, cu tot mai multe 
facilități pentru cetățenii săi”, afirma Emilian Oprea, primarul orașului Chitila.
După finalizarea lucrărilor efectuate de compania Rețele Electrice Muntenia SA 
(REM), cea care gestionează rețelele electrice din județul Ilfov și care va realiza 
un punct de alimentare pentru Cartierul 4 Tineret, locuitorii vor putea face 
cereri pentru branșarea la rețea și întocmirea contractelor individuale.

Primăria Chitila anunță că au demarat lucrările de amenajare a unei noi parcări destinate 
să asigure decongestionarea traficului în zona adiacentă grădiniței din Intrarea Cămi-
nului, o investiție așteptată de chitileni, mai ales de cei care vin să aducă și să ia copiii de 
la grădiniță. Parcarea, aflată în imediata vecinătate a grădiniței, va avea o suprafață de 
aproape 500 mp, cu 23 de locuri paralele, amenajate și trasate, cu borduri denivelate și 
alee de acces către Intrarea Căminului și 
cu o zonă verde de 25 mp de gard viu.
„Problema amenajării locurilor de 
parcare este printre preocupările 
noastre. Continuăm să identificăm 
spații adecvate pentru a crește capa-
citatea de parcare destinată autotu-
rismelor proprietate personală în zone cu deficit evident de locuri”, declara, 
legat de problema parcărilor, Emilian Oprea, primarul orașului Chitila.
Noua investiție va avea în vedere și o soluție privind scurgerea apelor meteo-
rice, pentru a preveni stagnarea acestora pe platforma parcării. Aceasta 
presupune executarea unui sistem optimizat de pante longitudinale de 
preluare a apelor meteorice și dirijarea acestora către trotuar, de aici la mar-
ginea părții carosabile și apoi către gurile de scurgere ale canalizării pluviale 
existente. Întreaga zonă de parcare a autovehiculelor va fi realizată pe funda-
ție de balast și piatră spartă compactate, urmate de un strat rutier superior.

v e s t e 
excelentă pentru 
locuitorii Cartierului III de 
Tineret din Chitila: primăria 
anunță realizarea unui nou parc 
modern și prietenos cu natura, ce va adăuga un plus de valoare și confort 
comunității. Amplasamentul, situat pe strada Castanilor, va transforma o 
suprafață de 1042 mp într-un spațiu verde modern, multifuncțional și 
accesibil tuturor locuitorilor.
Parcul, conceput cu un design modern și funcționalitate pentru toate vârstele, 
va avea o formă triunghiulară și acces direct din două drumuri locale, siguranța 
utilizatorilor fiind o prioritate. Întregul perimetru va fi înconjurat de un gard 
care va proteja copiii de eventuale pericole, precum traficul rutier. Elementul 
central al acestui proiect este locul de joacă destinat celor mici. Aici, copiii se vor 
putea bucura de echipamente moderne, precum o motocicletă, un avion și un 
balansoar pe arc, dar și de jocuri interactive, cum ar fi „X și 0” și un panou 
dedicat lor. Aceste echipamente vor fi amplasate pe un covor de tartan, întins 

O

Un parc în Cartierul III de Tineret 
un colț verde pentru comunitate

Pe lângă locul de joacă, parcul va include alei pietonale realizate din pavele de 
beton, delimitate cu borduri și montate pe o fundație solidă de 22 cm. Aceste alei 
vor facilita accesul în parc și vor crea o experiență plăcută vizitatorilor. Spațiul va 
fi dotat cu mobilier urban modern, precum bănci și două pergole decorative 
circulare, care vor oferi locuri de odihnă și relaxare. De asemenea, iluminatul 
ambiental va fi asigurat de 10 stâlpi stradali, fiecare echipat cu patru felinare, 
ceea ce va transforma parcul într-un loc atractiv și sigur chiar și pe timp de seară. 
Pentru a completa aspectul estetic și pentru a contribui la protejarea mediului, 
parcul va include o zonă extinsă de spațiu verde. Aici vor fi plantați arbori și 
arbuști de diverse specii, iar o suprafață gazonată de peste 450 mp va aduce un 
plus de prospețime și frumusețe întregii zone. Întregul spațiu va fi alimentat cu 
apă și energie electrică, pentru a facilita întreținerea sa și a susține diverse 
funcționalități, precum sistemul de iluminat.
Noul parc ce se va amenaja în Cartierul III de Tineret reprezintă încă un pas 
important spre modernizarea infrastructurii urbane din Chitila, oferind 
locuitorilor un loc sigur, frumos și funcțional pentru petrecerea timpului liber. 
Cu accent pe siguranță, estetică și diversitate, acest proiect demonstrează 
angajamentul autorităților locale de a investi în calitatea vieții comunității.

pe o fundație solidă de piatră spartă, pentru a garanta siguranța și confortul 
utilizării. Complexul de joacă va fi împrejmuit cu un gard robust, cu soclu din 
beton armat, structură metalică și panouri colorate din PVC, oferind atât 
securitate, cât și un aspect prietenos.

ESTETICĂ ȘI MULT SPAȚIU VERDE ÎN PEISAJUL URBAN

Orașul se dezvoltă
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Cum a luat naștere secția 
de șah a CS Chitila?

Cum v-au sprijinit 
autoritățile locale și 
conducerea CS Chitila în 
dezvoltarea acestei secții?

Ce obiective aveți 
pentru secția de șah în 
următorii ani?

Strategii pentru succes:
Profesorul care transformă șahul într-o artă

Secția de șah a luat ființă la inițiativa 
autorităților locale și s-a integrat cu 
succes, cred eu, alături de celelalte 
secții de la CS Chitila. Am reușit să 
obținem o medalie de aur cu echipa 
de fete la Campionatul Național de 
Junioare în 2023 și o medalie de 

Am primit tot sprijinul de care am 
avut nevoie, iar celor care doresc să 
facă performanță și sunt legitimați 
le oferim tot sprijinul de care au 
nevoie. Asta înseamnă materiale 

Să fiu sincer, mi-aș dori mult să 
putem participa cu juniorii noștri 
și la campionatele de seniori (adică 
să avem și noi un cuvânt de spus la 
aceste campionate). Sunt încă 
mici, dar progresul este vizibil.

ntr-un oraș în care sportul își 
găsește mereu noi forme de 

expresie, secția de șah a Clubului 
Î

Sportiv Chitila devine rapid o 
adevărată pepinieră de talente. La 
cârma acestei echipe promițătoare 
se află Cristian Palamar, un 
profesor și antrenor pasionat, un 
adevărat mentor care îmbină 
măiestria strategică cu dăruirea 
pentru formarea tinerilor campioni. 

argint la individual cu sportiva 
Anastasia Rusu în 2024. De altfel, 
toți sportivii secției sunt talentați, 
motivați și cu șanse reale să facă 
performanță. Cred că, în anul 2025, 
juniorii (băieți și fete) născuți în 
2016 vor avea un cuvânt greu de 
spus la campionatele naționale.

pentru pregătire, antrenamente 
individualizate și participarea la 
competiții naționale și 
internaționale. Sperăm să găsim o 
sală unde să ne putem desfășura 
activitatea mai bine și să devenim 
membri în Asociația Județeană de 
Șah pentru a ne coordona 
activitatea cu celelalte cluburi de 
șah din județul nostru.

Maestrul Handmade-ului: Sorin Radu
de la curiozitatea copilăriei la arta care inspiră

ntr-o lume în care tehnologia 
pare să domine, pasiunea, 

creativitatea și munca dedicată găsesc 
mereu un loc aparte. Povestea lui Sorin 
Radu, un meșteșugar și artist din 
Chitila, este dovada vie că 
handmade-ul își păstrează farmecul și 
relevanța. Creator de podoabe și obiecte 
de artă funcțională, Radu transformă 
materialele simple în povești care 
fascinează și emoționează.

În 2001, întâlnirea cu Gabriel 
Antoniu, un maestru al vitraliilor 
și gravurii pe sticlă, i-a definitivat 
drumul. Cei unsprezece ani 
petrecuți în atelierul acestuia i-au 

Printre proiectele sale de suflet se 
numără construcția bărcuței Navy, o 
lucrare ce reînvie pasiunea sa pentru 
ambarcațiuni. „Nu sunt la prima 
„abatere”, bărcuța asta fiind a treia pe 
care o construiesc, dar se deosebește 
de celelalte prin complexitate. 
Bărcuța este în totalitate opera mea, 
de la proiectare până la cel mai mic 
detaliu. Construcția ei a durat două 
luni, adică extrem de puțin, dar asta 
înseamnă planificarea. Totul merge 
strună atunci când e gândit dinainte. 

Când vine vorba despre moștenirea 
sa, Sorin zâmbește modest. 
„Probabil că lucrările mele vor 
ajunge în târguri de vechituri peste 
50 sau 100 de ani. Dacă se va 
întâmpla asta, înseamnă că cineva 
le-a văzut valoarea. Ar fi un 
scenariu fericit”.
Povestea de succes a lui Sorin Radu 
nu este doar despre talent și 
meșteșug, ci și despre perseverență, 
curiozitate și bucuria de a aduce un 
strop de frumos în lume. Fie că este 
vorba despre o bijuterie unică, o 
bărcuță sau o unealtă creată chiar de 

Î

UN MENTOR CARE 
A SCHIMBAT TOTUL

NAVY, O BARCĂ DE 
SUFLET ȘI CU SUFLET

MOȘTENIREA UNUI 
MEȘTEȘUGAR

oferit nu doar abilități tehnice – 
precum gravura și arta legării în 
plumb a vitraliilor după tehnica 
veche medievală - ci și lecții 
despre perfecționism și atenție la 
detalii. „Am învățat să disting 
între kitsch și bun-gust, ceea ce 
este esențial pentru orice creator”, 
povestește Sorin.
Una dintre cele mai mari provocări 
ale sale a fost stăpânirea desenului 
computerizat, necesar pentru 
gravura modernă. „CorelDRAW 
era ceva complet nou pentru mine, 
dar cu ajutorul colegilor și multe 
ore de practică, am reușit să 
transform această tehnică într-un 
instrument de creație”. Astăzi, 
tehnologia îi completează arta, dar 
esența rămâne lucrul manual, care 
conferă unicitate fiecărui proiect, 
căci pentru Radu fiecare creație 
este un dialog cu lumea. 

el, fiecare lucrare poartă semnătura 
unui artist care își trăiește visul cu 
pasiune și autenticitate.

Sorin Radu,
meșteșugar și artist

Poveste de succes
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Mario-Alexandru Dumitru: 
al doilea pe țară la olimpiada de geografie

Laura Palamar, Alex a reușit să se distingă printr-o 
înțelegere profundă a geografiei și prin capacitatea 
de a aplica aceste cunoștințe în contexte complexe. 
Recunoașterea acestor rezultate de excepție nu s-a 
oprit aici. Prefectura Județului Ilfov l-a felicitat și 
l-a premiat pe Alex, alături de alți elevi de elită, 
evidențiind contribuția sa la prestigiul județului, 
moment ce a fost nu doar o recompensă simbolică, 
ci și o sursă de inspirație pentru colegii săi și 
pentru comunitatea educațională. Îi dorim mult 
succes în acest an școlar și în toate competițiile 
viitoare! Cu siguranță, acest tânăr talentat va 
continua să ne surprindă și să ne inspire.

lev în clasa a VIII-a B la Școala Gimnazială 
„Prof. Ion Vișoiu”, Mario-Alexandru 

Dumitru este un exemplu strălucitor de pasiune, 
muncă susținută și excelență academică. Cu un 
parcurs gimnazial dominat de mediile de 10 și o 
dedicare impresionantă pentru studiul geografiei, 
Alex demonstrează că performanța este rezultatul 
unei combinații perfecte între talent și 
determinare. Anul acesta, munca și pasiunea lui au 
fost răsplătite cu locul al II-lea la nivel național la 
Concursul „Terra – Mica Olimpiadă de Geografie”, 
un eveniment prestigios care testează cunoștințele 
elevilor din clasele V-VII din întreaga țară.
Sub îndrumarea dedicată a profesoarei sale, Anca 

E

„M-aș axa pe educație și crearea
de noi oportunități pentru copii”

Chitileanca Alessia Mărtinaș 
este, fără îndoială, un exemplu de 
determinare și reușite pe drumul 
ales, iar rezultatele strălucite de 
până acum demonstrează că 
eforturile și dragostea pentru 
cunoaștere i-au deschis căile 
către excelența academică.
După un parcurs școlar de 
excepție în România, Alessia 
urmează Facultatea de Drept 
Internațional de la prestigioasa 
Universitate de Științe Aplicate 
din Haga și este decisă să revină 
în țară, în Chitila, după 
terminarea studiilor, căci 
consideră că și de aici își poate 
urma visul și poate contribui la 
mai binele localității sale natale.

Alessia Mărtinaș,
studentă la Universitatea
de Științe Aplicate din Haga 

Ce te-a determinat să decizi să te 
întorci în Chitila după terminarea 
studiilor la Haga?

Mulți tineri aleg să rămână în 
străinătate după studii. Ce crezi 
că face România, și mai specific 
Chitila, e un loc potrivit pentru 
a-ți urma visurile?

Cum vezi contribuția ta la 
comunitatea locală din Chitila?

Ai fost acceptată la universități 
de prestigiu din întreaga lume. De 
ce ai ales Olanda în detrimentul 
altor opțiuni?

Ce obiective concrete ai pentru 
cariera ta în drept și relații 
internaționale?

Unitatea noastră va fi, cu siguranță, o 
prezență importantă pe harta 
instituțiilor ilfovene pentru că este o 
școală cu suflet, pentru suflete. Însăși 
viziunea noastră - „Școală pentru toți, 
educație pentru fiecare!” - reprezintă, 
pentru fiecare factor implicat - 
profesori, autorități locale și familie -, 
un crez și un punct de plecare în 
elaborarea și implementarea strategiei 
de dezvoltare instituțională. Școala 
noastră își dorește să ofere șanse egale 
tuturor copiilor din comunitate. 
Demersul educațional din unitatea 
noastră școlară se va concentra pe 
incluziune socială non-discriminatorie, 
acces direct al tuturor elevilor la 
resursele instituționale, asigurarea unui 
act educațional de calitate, astfel încât 
elevii să devină, în adevăratul sens al 
cuvântului, beneficiarii direcți ai tuturor 
formelor de dezvoltare personală, ai 
programelor și proiectelor de sprijin 
social, educativ și de integrare 
comunitară.

Specific pentru Chitila m-aș axa pe 
educație și crearea de noi oportunități 
pentru copii. De fiecare dată ascult cu 
drag despre noile proiecte care se 
dezvoltă în Chitila, mai ales când vine 
vorba de școala unde am învățat timp 
de 8 ani. Aș vrea să continui să dau 
înapoi măcar o parte din ceea ce am 
primit de la profesorii mei, care mereu 
m-au susținut în visurile mele de a 
studia în străinătate. Un lucru pe care 
l-aș aduce în școala din Chitila sunt 
cursurile de dezbateri și vorbit în 
public. Să înveți să-ți exprimi opinia în 
mod coerent, pe lângă avantajul 
academic, este o abilitate pe care toți 
copiii ar trebui să o învețe pentru 
viitorul lor parcurs profesional.

Aș fi putut alege să merg cu bursă la 
Științe Politice în New York sau Relații 
Internaționale în Milano, la 
Universitatea Bocconi, însă nu era 
exact ceea ce-mi doream. Dreptul m-a 

Vreau în primul rând să mă specializez 
în Drept Competițional în Uniunea 
Europeană și să încep să lucrez în 
domeniul public. În viitorul apropiat 
urmăresc să fac un stagiu de practică 
într-o organizație europeană în 
ultimul an de studiu și să caut un 
master în același domeniu. Încerc să 
fiu cât mai flexibilă în ceea ce privește 
piața muncii și să profit de orice 
oportunitate care îmi apare în cale 
odată cu terminarea studiilor, însă un 
obiectiv pe care mi l-am setat este să 
pot găsi un loc de muncă în România.

Piața largă de oportunități și energia pe 
care o au oamenii pentru a crea lucruri 
noi. În România încă se simte nevoia de 
dezvoltare, comparativ cu piețele 
suprasaturate din Vestul Europei. 
România este într-un punct de tranziție 

L O C U I E S C

A I C I
o r a ș  e u r o p e a n

pentru aderarea la OCDE și 
implementarea multor proiecte 
europene, lucru ce face să crească 
nevoia de experți în aceste domenii. 
După aproape un an și jumătate de drept 
internațional și european, am realizat că 
impactul cel mai mare l-aș putea avea 
în orașul meu natal, unde pot crea ceva 
de la zero, mai mult decât în străinătate, 
unde mulți alții au trecut înaintea mea.

pasionat dintotdeauna și, încă din clasa 
a 5-a, când nu știam de oportunitățile 
din afară, doream să studiez în acest 
domeniu. Desigur, perspectivele de 
viitor mi s-au schimbat ușor odată ce 
am aflat cât de divers poate fi acest 
domeniu, însă pasiunea a rămas mereu 
aceeași. Pe viitor aș vrea să mă 
specializez în Drept Competițional în 
Uniunea Europeană și să pot să aplic 
aceste cunoștințe în noile proiecte din 
care România face parte, căci odată cu 
acestea vine și nevoia de experți care să 
cunoască legislația europeană și să 
poată face analiză de piață.

Am ales Chitila!
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proape de finalul 
lunii noiembrie, 

Bazinul didactic de înot 
Chitila a fost gazda celei 
de-a doua ediții a 
competiției de natație 
organizată de Clubul 
Sportiv Chitila - „Chitila Swimming Cup 
2024” -, o întrecere extrem de disputată, 
unde pasiunea pentru sporturile acvatice 
și spiritul de echipă au creat momente 
memorabile.
Peste 300 de sportivi talentați legitimați în 
cadrul secției de natație a clubului au animat 
competiția cu energia lor, iar emoțiile 
participării și bucuria micilor campioni au 
transformat evenimentul într-un adevărat 
spectacol de fair-play și dorință de 
autodepășire. Concursul acvatic s-a 
desfășurat pe două categorii: începători și 
avansați, pe serii de vârstă și stiluri de înot. 
Fiecare cursă a fost un spectacol al 
determinării, rezultatele lor fiind o sursă de 
inspirație pentru toți cei ce își doresc să 
atingă performanța. În plus, bazinul a fost 
din nou la înălțimea faimei de care deja se 
bucură, totul fiind impecabil, de la apa 
încălzită, limpede, curată și perfect filtrată, 
până la curățenie, vestiare, dușuri și 
atmosfera menținută de o galerie 
numeroasă și entuziastă.
Felicitări tuturor participanților, fiecare dintre 
ei un campion în devenire, precum și 
antrenorilor, care, cu dedicare și 
profesionalism, modelează performanțele și 
caracterele tinerilor sportivi. Mulțumiri 
părinților, care sunt mereu alături de club 
oferind sprijin și încredere și, nu în ultimul 
rând, felicitări voluntarilor și echipei 
organizatorice, care prin efort și pasiune au 
făcut ca acest eveniment sportiv deosebit să 
decurgă impecabil!

„Avem în vedere implementarea unor proiecte 
pentru finalizarea unor lucrări începute sau pentru 
demararea unora noi care să crească confortul și 
calitatea vieții concetățenilor noștri. Continuăm să 
aplicăm pentru atragerea de fonduri nerambursa-
bile, astfel încât să putem să ne atingem obiective-
le asumate”, a spus primarul Emilian Oprea.
Alături de noile proiecte ample de modernizare 
urbană derulate de primărie cu fonduri substan-
țiale atrase prin programe atent elaborate, au 
mai fost prezentate și alte proiecte intrate pe 
agenda edililor: Grădina „Tudor Arghezi” și 
Pădurea urbană Chitila (despre care ziarul 
nostru v-a informat detaliat), construirea pasa-
jului care va traversa magistrala CF 100 Bucu-
rești-Ploiești în orașul Chitila (legătura rutieră 
între cele două zone ale orașului), consolidarea, 
reabilitarea și eficientizarea energetică a Școlii 
Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu”, precum și con-
struirea unei școli noi pe Intrarea Banatului.
„Pentru modernizarea și reabilitarea Casei de 
Cultură „Tudor Arghezi” avem un proiect deja 
aprobat și care sper ca la finele anului viitor să fie 

gata. În plus, dorim să implementăm un proiect 
pentru amenajarea zonei din jurul clădirii și 
aplicăm pentru atragerea de fonduri necesare 
realizării acestui obiectiv. Alături de acestea vom 
merge la pachet cu un proiect care vizează ame-
najarea unei păduri urbane în satul Rudeni, pe 
locul fostei rampe de gunoi, care în timp a fost 
acoperită cu pământ și unde sunt 14 hectare de 
teren care vor deveni spațiu verde de relaxare 
pentru locuitorii din zonă. De asemenea, continu-
ăm să investim în construirea de edificii de învă-
țământ și în modernizarea celor existente. Vom 
reabilita școala „Prof. Ion Vișoiu” prin consolida-
rea corpurilor din Păcii și Victoriei și prin moder-
nizarea cu scări de evacuare, pentru a ne încadra 
în noile standardele ale ISU. Totodată, vom 
construi o nouă școală prin programul PNRR, o 
școală „verde” cu 7 săli de clasă, cu o capacitate de 
peste 150 de elevi într-un singur schimb și avem 
în proiect și construirea unei școli în șoseaua 
Banatului, prin Programul Regional, o unitate 
școlară cu o sală de sport modernă și cu o capaci-
tate de 250 de copii într-un singur schimb. Apoi, 
avem în vedere realizarea unui pasaj suprateran 
care va traversa magistrala CF 100 București-Plo-
iești, cu fonduri din programul național de trans-
port și fonduri guvernamentale, iar acum, după 
deschiderea Ambulatoriului, am accelerat proce-
durile pentru a începe lucrările de reabilitare a 
clădirii dispensarului. Astfel, pentru perioada 
următoare, principalele proiecte pe care le are în 
vedere administrația orașului sunt: Grădina 
„Tudor Arghezi”, Pădurea urbană Chitila, pasajul 
rutier peste magistrala CF 100 București-Ploiești, 
consolidarea, reabilitarea și eficientizarea ener-
getică a Școlii Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu”, 
construirea unei școli noi pe Intrarea Banatului, 
toate acesta fiind în faza de elaborare a studiilor de 
fezabilitate sau pregătirea cererilor de finanțare.

A

În ceea ce privește infrastructura, din păcate regiu-
nea București-Ilfov nu mai beneficiază de fonduri, 
ceea ce ne creează o problemă, dar suntem în căuta-
rea unor soluții pentru a putea răspunde nevoilor de 
dezvoltare și întreținere a infrastructurii pe care noi, 
în mare parte, am pus-o la punct în anii trecuți”, a 
afirmat Emilian Oprea la întâlnirea cu cetățenii.

CAMPIONI ÎN DEVENIRE LA 
„Chitila Swimming Cup 2024”

EDIȚIA A 2-A

a inițiativa primarului Chitilei, Emilian Oprea, cetățenii au fost invitați în zilele de 21 și 28 noiembrie la 
o dezbatere publică legată de noi proiecte pe care comunitatea le-ar dori implementate în oraș, 

proiecte care să contribuie la creșterea constantă și continuă a calității vieții chitilenilor și să continue drumul 
trasat al orașului, de urbe modernă, europeană, accesorizată și cu servicii structurate la nivel european. 
Bucurându-se de un interes deosebit și de o prezență numeroasă a cetățenilor, dialogul constructiv privind 
proiectele pentru dezvoltarea urbană a localității noastre au avut loc la Școala Gimnazială Nr. 2 din str. Troiței 
și la Școala din satul Rudeni și au fost susținute de primarul Emilian Oprea și echipa din primăria Chitila.

L

DEZBATERE PUBLICĂ
Noi proiecte de modernizare urbană

Ce frumoasă e Chitila



O ZI DE NEUITAT LA
„COLINELE ARGEȘULUI” 
pentru copiii de la Voinicel
La final de octombrie, preșcolarii grădiniței Voinicel au avut parte de o excur-
sie de neuitat, organizată în cadrul „Săptămânii Verzi”. Destinația: Parcul de 
distracții „Colinele Argeșului” din satul Pietroșani, județul Argeș. Activitatea 
a fost un prilej perfect pentru a stimula curiozitatea copiilor, a-i învăța să 
respecte natura și a le oferi o zi plină de distracție și instruire practică.

Sub îndrumarea directoarei Daniela Militaru, alături de educatoare și personalul 
auxiliar, preșcolarii din grupele mari și mijlocii au participat la diverse activități 
tematice cum ar fi: plimbarea cu tancul, o adevărată aventură pentru micii „sol-
dați”, când fiecare grup de opt copii a format o echipă și, însoțiți de personalul 

parcului, s-au bucurat de o experiență unică pe tanc, sau atelierul de 
frământat aluat pentru pizza, unde activitatea preferată a multor copii 
a fost prepararea unei pizza delicioase și unde au învățat despre ingre-
diente, au frământat aluatul și au ales toppingurile preferate, bucurându-se apoi 
de propria creație culinară. Un moment adorat de copii a fost plimbarea cu trenulețul 
Thomas, care a devenit instantaneu atracția favorită. „Thomas” nu a fost doar un 
trenuleț, ci un personaj cunoscut și îndrăgit, datorită poveștilor urmărite acasă.

Activități pline de voie bună și educare

ÎNSCRIERI ÎN PROGRAMUL „A DOUA ȘANSĂ”
pentru anul școlar 2024 – 2025

Școala Gimnazială Nr. 2 Chitila a dat startul înscrierilor în 
programul „A doua șansă” învățământ primar, prin care 
persoanele care nu au reușit să termine clasele primare sunt 
ajutate să își termine studiile. În programul realizat cu sprijinul 
Inspectoratului Școlar Județean Ilfov se pot înscrie persoane 
care au depășit cu cel puțin 4 ani vârsta de școlarizare cores-
punzătoare clasei pregătitoare și care nu au parcurs nici o clasă 
sau doar o clasă din învățământul primar.
Înscrierea în program se face pe bază de cerere (se găsește la 
secretariatul unității de învățământ organizatoare), însoțită 
de: certificatul de naștere în copie și original (în cazul inexis-
tenței documentelor de naștere, o adeverință eliberată de 
autoritățile locale); certificatul de căsătorie, dacă este cazul, 

în copie și în original; actul de identitate, în copie și în origi-
nal; foaie matricolă sau adeverințe care să ateste eventual 
parcurgerea anumitor clase; fișa medicală, acord de prelu-
crare a datelor personale (se găsește la secretariatul școlii).
Proiectul prevede învățarea în grupuri mici, cu un program 
flexibil și cu număr redus de ore, iar cursurile se pot desfășura 
după mai multe variante de orar, în funcție de posibilitățile 
cursanților și ale cadrelor didactice: în timpul săptămânii 
după-amiaza sau seara, sâmbăta sau în timpul vacanțelor școlare 
Dosarele ce conțin cererile de înscriere și documentele dove-
ditoare se depun de luni până vineri la secretariatul Școlii 
Gimnaziale Nr. 2, strada Troiței nr. 59, Chitila, în intervalul 
08:00-16:00.

Oaspeți de seamă în cadrul parteneriatului
cu Teach for Romania

oi, 24 octombrie 2024, Școala Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu” a fost gazda unui eveni-
ment deosebit, marcând o zi plină de activități și emoții pentru elevi și profesori: 

școala a primit o delegație formată din mentori și profesori ai Teach for Romania, alături 
de reprezentanți ai organizației internaționale Teach for All. Vizita a avut loc în contextul 
conferinței Dare to Learn – Acceleratorul de Învățare, cel mai mare eveniment educațional 
din Europa, organizat la București în perioada 25 - 26 octombrie. Vizita a fost o oportuni-

J

La Școala Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu”,

PERSPECTIVE GLOBALE PENTRU
EDUCAȚIA LOCALĂ
Delegația a participat la lecții interactive susținute de profesorii Florina 
Tudor de la Școala „Ion Vișoiu”, precum și de Andreea Oprea și Brândușa 
Scarlat de la Școala „Ion Olteanu”, apoi oaspeții au avut ocazia să discute 
cu directoarele școlii, Ștefania Duminică și Rădița Mincu și să exploreze 
comunitatea educațională în timpul Târgului de Toamnă.
Evenimentul a fost un prilej de a sublinia impactul parteneriatului cu 
Teach for Romania, axat pe crearea unui mediu educațional incluziv și 
inovator. Un moment deosebit a fost prezența a doi dintre speakerii de 
renume ai conferinței Dare to Learn: Cami Anderson, expert mondial în 
educație și egalitate de șanse, cunoscută pentru munca sa cu elevi din 
grupuri dezavantajate, care a asistat la lecția prof. Andreea Tudor, și Ed 
Vainker, director general al Reach Foundation din Marea Britanie, care 
promovează un sistem integrat de sprijin pentru copii și familii, prezent la 
lecția prof. Brândușa Scarlat.
„A fost o experiență onorantă și motivantă să avem alături astfel de perso-
nalități, atât în sălile de clasă, cât și la Târgul de Toamnă. Este o validare a 
muncii noastre și o inspirație pentru viitor, iar parteneriatul reiterează 
angajamentul școlii de a contribui la un sistem educațional care îmbrăți-
șează inovația și echitatea, construind punți între comunități locale și 
oferind perspective globale”, ne-a spus prof. Rori-Maria Gheorghișor, 
una dintre gazdele întâlnirii.

tate deosebită de a prezenta contextul educațional din România și de a 
face schimb de idei cu experți internaționali. Profesorii și elevii au avut 
ocazia să învețe de la cei mai buni, iar comunitatea școlară a demon-
strat încă o dată că poate fi un exemplu de colaborare și excelență.

7

Ziarul copiilor
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„PRINȚUL FLOARE DE CACTUS”
POVESTEA CARE ATINGE SUFLETE,
PRINDE VIAȚĂ ÎN ALFABETUL BRAILLE

Scriitoarea și poeta Coca Popescu 
din Chitila a dat viață unui proiect 

caritabil deosebit: după ce a lansat cartea 
„Prințul Floare de Cactus”, un proiect 
realizat din donații, tipărit în limba 
română și engleză și dăruit copiilor din 
spitale și școli, Coca Popescu a 
transformat această poveste minunată 
într-o variantă accesibilă copiilor 
nevăzători, tipărită în alfabetul Braille.
Noua carte este mai mult decât o poveste, 

este o punte între lumi și un simbol al 
solidarității. Lansarea acestei ediții speciale a 
avut loc pe 3 decembrie 2024 la Școala pentru 
Deficienți de Vedere din București, în 
contextul Zilei Internaționale a Persoanelor 
cu Dizabilități. Evenimentul a avut invitați de 
seamă, printre care Mihai Dima, 
prim-vicepreședinte al Asociației 
Nevăzătorilor din România, alături de gazda 
evenimentului, directoarea Cosmina Cazan, 
iar actrița Cristina Constantinescu a adus 
povestea la viață prin lectura unor fragmente, 
în vreme ce copiii prezenți au citit în Braille.
Lansarea a avut și o dimensiune specială, 
căci având loc în ajun de Moș Nicolae, copiii 
au primit pachețele cu jucării și dulciuri din 
partea autoarei. Cartea „Prințul Floare de 
Cactus Braille” a fost deja trimisă celor cinci 
școli pentru nevăzători din România (Arad, 
Cluj, Buzău, Târgu Frumos, Iași și 
Timișoara), astfel încât copiii să o primească 
simultan cu Moș Nicolae. Proiectul a fost 
realizat cu sprijinul Asociației Nevăzătorilor 
din România și a tipografiei de la Vatra 
Luminoasă, cu implicarea directă a 
domnului Mihai Dima.
Deși costurile tipăririi în Braille au fost 

achitate de autoare, aceasta consideră că 
valoarea proiectului depășește orice 
investiție materială. Coca Popescu continuă 
să inspire prin inițiativele sale creative și 
caritabile, dovedind că poveștile pot schimba 
vieți. „Prințul Floare de Cactus Braille” este 
un exemplu emoționant de empatie, talent și 
dăruire, iar copiii care vor descoperi această 
poveste vor primi mai mult decât cuvinte – 
vor primi un strop de magie.

Coca Popescu, poetă

S

Începând de astăzi, copiii din orașul Chitila au o șansă extraordinară de a învăța arta marțială a karate-ului, fără costuri!

CÂND?
Antrenamentele au loc în fiecare 
marți și joi, între orele 16:30-17:30 și 
sunt destinate copiilor care locuiesc 
în Chitila. 

Karate la Școala Gimnazială Nr. 2 
LECȚII GRATUITE PENTRU COPIII DIN CHITILA

SPIRIT DE ECHIPĂ ȘI ENERGIE
LA ANTRENAMENTE!

Noii participanți au fost primiți cu 
căldură de echipa Clubului Sportiv 
Chitila, care îi ghidează cu entuziasm în 
această aventură sportivă. Atmosfera 
este prietenoasă și plină de energie, iar 
micii karatiști se bucură de o 
combinație perfectă între exerciții 
fizice, jocuri și tehnici de bază specifice 
stilului Goju-ryu.

DE CE SĂ PARTICIPI?

CLUBUL SPORTIV 
CHITILA

ȘI
PRIMĂRIA ORAȘULUI 

CHITILA 

OFERĂ GRATUIT CURSURI DE 
KARATE GOJU-RYU ÎN SALA DE 
SPORT A ȘCOLII GIMNAZIALE NR. 2.

DISCIPLINA
AMBIȚIA
SPIRITUL DE ECHIPĂ

Aceste cursuri reprezintă o 
oportunitate de dezvoltare personală 
pentru cei mici, încurajând:

Toți copiii interesați sunt invitați să 
participe și să descopere frumusețea 
acestei arte marțiale. Vă așteptăm să 
creștem împreună în spiritul karate-ului!

ÎNSCRIERILE CONTINUĂ!

STR. TROIȚEI, NR. 2 (Școala Nouă) Felicitări noii generații de 
karatiști și mult succes în 
această aventură! 


